
Bijdrage Andrea van Langen, wethouder in Medemblik namens de Regio Westfriesland aan de 
inspreekbijeenkomst van 22 juni 2021 (ontwerp bestemmingsplan Agriport A7, deelgebied B1).

“Bij twijfel niet oversteken.” Dat heeft mijn moeder me vroeger geleerd en over de twijfels vanuit de regio 
Westfriesland wil ik het vanavond met u hebben. 

Allereerst: de Regio Westfriesland heeft in bestuurlijke gesprekken en in de zienswijze ten aanzien van het 
ontwerp bestemmingsplan aangegeven dat de gevolgen van de realisering van grote datacenters niet 
voldoende duidelijk zijn. In de planstukken zijn die gevolgen niet genoeg uitgewerkt. In een aantal gevallen zijn 
ze zelfs helemaal niet aan de orde gekomen. Denk hierbij aan de gevolgen van het grote energiegebruik voor 
de energievoorziening van bedrijven en woonkernen in en buiten de regio. Bij het gebruik van drinkwater voor 
koeling van de installaties is het gevolg voor de drinkwatervoorziening van de omgeving evenmin in beeld 
gebracht. Ook op het gebied van verkeersafwikkeling en huisvesting van bouwers en medewerkers van de 
datacenters zijn de gevolgen niet in het bestemmingsplan aangegeven. Hoeveel dragen deze centers nu 
uiteindelijk bij aan de werkgelegenheid, kortom als we nu de balans opmaken, zouden we dan dezelfde keuze 
maken? De Regio Westfriesland is van mening dat een bestemmingsplan als dit pas vastgesteld kan worden als 
aan deze vraagstukken voldoende aandacht is besteed. Als het vraagstukken betreft die de gemeente Hollands 
Kroon niet zelf kan beslissen, zoals de energievoorziening en de drinkwatervoorziening, moet tenminste 
worden geschetst hoe dan de aanpak zal zijn en hoe die leveranciers hier tegenaan kijken. 

Ten tweede: er zijn ook andersoortige bedrijven en kantoorruimte in het bestemmingsplan toegestaan. Het 
bestemmingsplan gaat daarom over meer dan datacenters alleen. Er zijn andere bedrijven dan datacenters 
mogelijk omdat burgemeester en wethouders dit op basis van de planregels kunnen toestaan. Kantoren zijn 
zelfs mogelijk tot maximaal 50% van de bedrijfsvloeroppervlakte. De Regio Westfriesland is van mening dat het 
bestemmingsplan op dit punt te ruim is en moet worden aangepast. De totale ontwikkeling die in het 
bestemmingsplan mogelijk wordt gemaakt en de toekomstige datacenters die nog niet in dit bestemmingsplan 
zijn opgenomen, hadden vooraf regionaal besproken en afgestemd moeten zijn. Dat dit niet is gebeurd is niet 
in overeenstemming met het Regionaal Convenant Werklocaties die de regio’s hebben afgesproken met de 
provincie Noord-Holland. Bestuurlijk is dit geen gelukkige gang van zaken. De regio vindt dat we bestuurlijk niet 
zo met elkaar kunnen omgaan en dat er meer bovenregionaal overlegd moet worden. 

Ten derde: nu de bevoegdheid tot het toestaan van datacenters door de provincie is voorgelegd aan de 
rechter, is het verstandig de bestemmingsplanprocedure te laten wachten op die uitspraak en daarna pas te 
beslissen hoe verder. 

Concluderend voorzitter: op 27 februari 2020 heeft een bestuurlijk overleg plaatsgevonden tussen 
vertegenwoordigers van het college van Hollands Kroon en de Regio Westfriesland over het toenmalige 
Gebiedsplan. Op 19 januari 2021 heeft een bestuurlijk overleg plaatsgevonden over het voorliggende 
bestemmingsplan. De zorgen die ook schriftelijk vanuit Westfriesland zijn uitgesproken over proces en inhoud 
van deze ruimtelijke planvorming, hebben niet geleid tot aanpassing van de bestemmingsplanstukken en ook 
niet tot een poging om hierover in gesprek te gaan, aan de Westfriese kant is gerede twijfel aan een aantal 
aspecten van dit bestemmingsplan en de ruimtelijke consequenties. 

Vandaar dat wij hebben besloten de stap te nemen om in te spreken om vanavond nogmaals een beroep te 
doen op uw raad: houd dit voorstel nog wat langer aan en bied uw College meer tijd en ruimte om inhoudelijk 
zaken uit te zoeken, de uitspraak van de rechter af te wachten en met elkaar en met de regio in gesprek te 
gaan  “Bij twijfel niet oversteken”. Dank u wel.


